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FÖRSLAG TILL BESLUT 
 
Gatu- och fastighetsnämnden överlämnar och åberopar kontorets 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen från Helena Bonnier (m). 
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UTLÅTANDE 
 
Bakgrund 
 
I skrivelsen, som bifogas, betonas vikten av att de nu nedtagna 
kastanjeträden på Erik Dahlbergs allé omgående återplanteras. De sex 
återstående träden, som är i dålig kondition, borde även de ersättas av nya 
under lämplig tidpunkt hösten 2003 eller våren 2004. 
 
Avslutningsvis hemställs att gatu- och fastighetsnämnden bifaller nämnda 
förslag för återplantering  samt av nedtagning och ytterligare återplantering  
av resterande träd.  
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Analys 
 
Under mars 2003 fann kontoret att flera av hästkastanjerna på Erik 
Dahlbergs allé mellan Karlaplan och Valhallavägen uppvisade svåra skador. 
Kontoret lät diagnostisera dessa grundligt. Orsaken till trädens dåliga 
kondition är dels att träden toppkapades på 1960-talet vilket har lett till 
omfattande röta i stammarna, och dels att träden har omfattande 
påkörningsskador. Stadsdelsförvaltningen tog omgående ned de träd som 
ansågs farliga för allmänheten.  
 
 

 
 
 
 
 
Erik Dahlbergs allé är på den sida som hästkastanjerna står utformad som en 
bostadsgata enligt stenstaden regelbundna principer. Gatan har sin pendang 
i Värtavägen på andra sidan Fältöversten, som är utformad på samma sätt. 
Dessa gator har en tydlig karaktär varför det vid ersättning av träden på den 
ena gatan är viktigt att ha samma trädart. Gatans utformning medger att ett 
så platskrävande träd som hästkastanj används. 
 
Kontoret förordar ett helhetsgrepp där hela trädraden omfattas. Därför 
föreslår kontoret att anläggningsarbetena genomförs i samband med 
återplanteringen för så många träd som möjligt på samma gång. Att åtgärda 
sex träd i två omgångar skulle innebära en merkostnad i förhållande till att 
åtgärda alla på en gång. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kartan visar de 
berörda 
hästkastanjerna vid 
Erik Dahlbergs allé 
(träd nummer 1-13). 
De träd som tagits ned 
är markerade med ett 
kryss. 
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Gatans utformning idag ger stora möjligheter att skapa goda förutsättningar 
för de träd som återplanteras t ex med ordentligt tilltagna växtbäddar och 
skelettjord. Om hela trädraden åtgärdas på en gång ger det utrymme att 
optimera trädens placering i gatans längsriktning. I övrigt kommer gatans 
utformning inte att beröras. 
 
Under sommaren 2003 kommer arbetet att detaljprojekteras för att kunna 
utföras under hösten samma år. Träden skulle då stå på plats i slutet av 
november-början december om vädret tillåter, vilket stämmer väl överens 
med de vanliga planteringstider som vi tillämpar.  Kontoret ser det som 
viktigt att dessa träd  
snabbt återplanteras.  
 
Baserat på kalkylen för trädprojektet Swedenborgsgatans återplantering av 
alla 13 hästkastanjer kommer investeringskostnaden för projektet landa på 2 
mnkr. Drifts- och underhållskostnaden kommer att sjunka. 
 
 
 
Kontorets förslag/synpunkter 
 
Att detta tjänsteutlåtande överlämnas och åberopas som svar på skrivelsen 
från Helena Bonnier (m). 
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